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Skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) angående 
ordningsvakter i stadsdelsområdet 

Svar på skrivelse  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd föreslås godkänna förvaltningens svar 
på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Kristina Lutz m.fl. (M) har inkommit med en skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd med frågor angående ordningsvakter i 
stadsdelsområdet.  
 
Stadsdelsnämnden har en central roll i det trygghetsskapande 
arbetet inom stadsdelsområdet. Särskilt viktigt är det förebyggande 
arbetet med en nära samverkan mellan förskola, skola, socialtjänst 
och fritidsverksamheter. Förvaltningen fortsätter att utveckla det 
trygghetsskapande arbetet inom stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Handläggare
Malin Wadeborn Loohufvud 
Telefon: 08-5081503544

Till
Skarpnäcks stadsdelsnämnd
2023-03-30 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning
Förskola och fritid 

Tjänsteutlåtande
Dnr SKA 2023/54

2023-02-15
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Bakgrund 
Kristina Lutz m.fl. (M) har inkommit med en skrivelse till 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 2023-01-26 angående ordningsvakter 
inom stadsdelsområdet.  

Ärendet 
I skrivelsen ställs följande frågor gällande ordningsvakter inom 
stadsdelsområdet: 
 

1. Hur mycket pengar har fördelats i budget 2023 till vår 
stadsdel för ordningsvakter?  

2. vilken utsträckning kommer de (få) kvarvarande 
ordningsvakterna (som anlitas centralt) att ha möjlighet att 
rondera och besöka våra stadsdelar?  

3. I vilken omfattning kommer stadsdelen att själv att anlita 
ordningsvakter för att komplettera det bortfall som sker 
om/när de centralt anlitade ordningsvakterna minskar i 
antal? Kommer något av stadsdelens områden att prioriteras 
att även fortsättningsvis erhålla ordningsvakter (men 
framgent genom stadsdelens försorg)?   

4. Vilka andra trygghetsinsatser avser stadsdelen att göra för 
att ordning och säkerhet ska säkerställas på de platser där 
ordningsvakterna hittills har verkat? Eller avser stadsdelen 
att inte göra någonting utan istället riskera att kriminella 
krafter återigen dominerar delar vår offentliga miljö?  

 
De mobila ordningsvakterna i staden utgår från centrala staden, 
deras närvaro i olika LOV3 områden avgörs av lägesbilden och 
polisens planerade närvaro. En grundläggande förutsättning för att 
ordningsvakterna ska kunna arbeta på en plats är att området är ett 
LOV3 område. LOV3 är ett geografiskt område där ordningsvakter 
får tjänstgöra enligt 3 § lagen (1980:578) om ordningsvakter (LOV) 
efter särskild prövning av Polismyndigheten. I april kommer 
förvaltningen att få besked om den förnyade LOV3 ansökan som 
skickats till Polismyndigheten. Om ansökan beviljas kommer 
Bagarmossen och Skarpnäcksfältet liksom tidigare ha tillstånd för 
ordningsvakter som kan ingripa mot ordningsstörningar 
 
Staden har nu sex mobila ordningsvaktspatruller och en 
väktarpatrull i tjänst mot tidigare 30, även nu är utgångspunkten den 
gemensamma lägesbilden. Patrullernas arbetstid har lagts baserat på 
kunskap om vilka tider som ordningsvakterna haft störst 
efterfrågan. Ordningsvakterna kommer fortsatt att delta i 
Skarpnäckslyftets operativa möte och samverkan med 
områdesvärdarna bedöms inte ha påverkats negativt av minskat 
antal patruller. 
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I nämndens budget för 2023 finns inga specifika medel fördelade 
till ordningsvakter. Förvaltningen har prioriterat att förstärka det 
sociala förebyggande arbetet genom fältassistenter, arbetet med 
rekrytering pågår. Utöver det har öppettider på fritidsgården i 
Björkhagen utökats mot bakgrund av ökat ungdomshäng i området.  
 
Förvaltningen för en nära dialog med säkerhetsenheten om de 
mobila ordningsvakternas närvaro i Bagarmossen och Skarpnäck, 
men har i nuläget inte sett behov av att avropa ytterligare tjänster. 
Om stadsdelsförvaltningen skulle avropa ordningsvakter sker detta 
inte inom det mobila ordningsvaktsuppdraget utan från det ramavtal 
som finns gällande ordningsvakter. 
 
Förvaltningen fortsätter att utveckla det trygghetsskapande och 
brottsförebyggande arbetet. Detta sker bland annat inom ramen för 
lokalt områdesarbete och lokala brottsförebyggande råd. Arbetet 
sker i nära samverkan med andra förvaltningar, bolag, myndigheter, 
civilsamhälle och föreningsliv. Förvaltningen fortsätter arbeta med 
att lokalisera trygghetsinsatser baserat på aktuella lägesbilder i 
samverkan med bland andra polis, ordningsvakter, väktare och 
nattvandrare.  
 
Ett kontinuerligt arbete med platssamverkan fortsätter att bedrivas 
inom stadsdelsområdet, främst inom Skarpnäcksfältet och 
Bagarmossen. Under 2023 är inriktningen fortsatt att utveckla 
Skarpnäcks allé och Skarpnäcks Torg med målsättningen att minska 
biltrafik och öka trygghetskänslan. Lagaplan kommer fortsätta vara 
ett så kallat sommartorg och Pilottorget tillkommer som ett nytt 
sådant under sommarperioden. I syfte att öka känsla av trivsel och 
trygghet har förvaltningen haft ett projekt i form av 
trivselbelysning/vinterljus, detta avses fortsätta även nästa säsong.  
Oroligheter inom stadsdelsområdet uppmärksammas genom olika 
underlag från samverkande aktörer. Detta sker genom bland annat 
trygghetsinventeringar och polis, men även information från lokala 
grundskolor, föräldraföreningar och bostadsrättsföreningar.  
 
Förvaltningen fortsätter arbetet inom ramen för 
samverkansöverenskommelsen med lokalpolisområde Globen, 
utbildningsförvaltningen och trafikkontoret. Fem av de 
gemensamma åtagandena i åtgärdsplanen avser löpande samverkan 
med fokus på olika målgrupper och områden. Den 
stadsövergripande samverkansöverenskommelsen ska revideras 
under 2023 och förvaltningen kommer delta i det arbetet. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen förskola och fritid i 
samarbete med enheten för prevention och trygghet. Ärendet har 
behandlats i förvaltningsgruppen samt i pensionärsrådet den 23 
mars.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsnämnden har en central roll i det trygghetsskapande 
arbetet inom stadsdelsområdet. Särskilt viktigt är det förebyggande 
arbetet med en nära samverkan mellan förskola, skola, socialtjänst 
och fritidsverksamheter. Förvaltningen fortsätter att utveckla det 
trygghetsskapande arbetet inom stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens svar 
på skrivelsen. 
 
 
 
Karin Bülow  Johanna Hult 
Förvaltningschef  Avdelningschef  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning  Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
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